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Z á p i s  

ze 3. schůze hospodářského výboru Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR ,  

která se konala dne ve dnech 8. a 9. září  2010  

 

 

Přítomni: viz prezenční listina 

Omluveni: 8. září 2010 poslanci Cempírek, Čechlovský, Eček, Chaloupka, Lukša, 

Pecina, Rádl, Stanjura 

 9. září 2010 poslanci Čechlovský, Chaloupka, Lukša, Paroubek, Skokan, 

Stanjura, Šidlo 

 

 

 Schůzi hospodářského výboru zahájil a řídil předseda výboru Milan Urban. 

Program byl schválen všemi přítomnými – 17 pro. 

 

 

 

Program: 

 

Středa 8. září 2010  

 

2) 

SZÚ 2009 – kapitola 322 – Ministerstvo průmyslu a obchodu ČR 

 

Úvodní slovo přednesl náměstek ministra průmyslu a obchodu Ing. Jiří Jirka. Shrnul 

průběh celého hospodaření v roce 2009 a poslance upozornil, že některé finanční prostředky 

byly převedeny na jiná ministerstva (Ministerstvo práce a sociálních věcí, Ministerstvo 

zahraničních věcí). Velká část prostředků byla převedena na zahlazování následků důlní 

činnosti (Diamo). Zaměstnanost – byl nastartován proces poklesu zaměstnanosti.V roce 2009 

snížen aparát ministerstva o 48 míst. Další místa byla snížena v podřízených organizacích. 

 

Zpravodajskou zprávu přednesl poslanec Jaroslav Plachý. Poděkoval zpracovatelům 

kapitoly za velmi profesionální zpracování SZÚ. Příjmy a i výdaje byly úctyhodné výši. 

Jedinou připomínkou je nedočerpání 5,1 mld. Kč z  operačního programu podnikání. Již 

několik je snahou hospodářského výboru odstranit z kapitoly sociálně zdravotní nároky 

horníků a tyto převést na MPSV. I v letošním roce při projednávání rozpočtu se o toto bude 

hospodářský výbor snažit, ovšem není jasné jestli s pozitivním výsledkem. Zpravodaj 

pochválil MPO za kvalitní práci v oblasti zaměstnanosti a konstatoval, že MPO snížilo počet 

pracovních míst o 148. Zpravodaj vznesl dotaz na náměstka Jirku ve věci navýšení počtu 

investorů, kteří přicházejí do České republiky prostřednictvím Czechinvestu. Jak se dále 

bude tato problematika vyvíjet? Jaká je vymahatelnost pohledávek uvedených ve SZÚ. 

Poslanec Hojda požaduje účast ministrů na jednání výboru. Pochválil MPO za 

zpracování SZÚ. Konstatoval, že není dobré nižší čerpání ze strukturálních fondů.  
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Předseda Milan Urban podpořil poslance Pavla Hojdu a požádal, aby na 

projednávání rozpočtu na rok 2011 byl určitě přítomen ministr. 

Zpravodaj navrhl usnesení: Hospodářský výbor schvaluje kapitolu 322 – MPO. 

Usnesení č. 9 bylo přijato. (14 pro, 4 se zdrželi). 

 

 

 

3) 

Zpráva o vývoji malého a středního podnikání v roce 2009 – tisk 12 

 

 Zprávu o vývoji malého a středního podnikání uvedl náměstek ministra průmyslu a 

obchodu Bedřich Danda. Ve svém úvodním slově konstatoval, že malé a střední podnikání 

tvoří velmi významnou část našeho průmyslu a v neposlední a řadě se podílí velkou měrou i 

na vývozu České republiky. 

Zpravodaj poslanec Jaroslav Plachý ve svém úvodním slově poděkoval MPO 

z kvalitní zpracování zprávy. Konstatoval, že by bylo velmi dobré zapracovat do zprávy o 

malém a středním podnikání v příštím roce i osoby samostatně výdělečně činné. OSVČ tvoří 

velmi výraznou část naší ekonomiky a i na OSVČ ve velké míře doléhá krize. V tomto 

materiálu je velmi dobře vidět, že krize doléhá ve stále větší míře. Projevuje se hlavně ve 

snižování vývozních i dovozních možností malých a středních podnikatelů.  

Zpravodaj konstatoval, že krize se rychleji projevila v obchodu, ale bohužel 

v současné době se začíná promítat do stavebnictví. Máme velké rezervy ve snižování 

administrativní zátěže na podnikatele. V minulém roce se administrativní zátěž snížila 

pouze o 13%, ačkoliv vláda slibovala, že snížení bude dvacetiprocentní. Je třeba tomuto 

problému věnovat větší pozornost.  

V obecné rozpravě vystoupil poslanec Pavel Hojda a konstatoval, že podpora malého 

a středního podnikání je velmi důležitá. Vlivem ekonomického vývoje bohužel malé a 

střední podnikání v současně době stagnuje. Podpora je velmi důležitá a sněmovna musí 

legislativně usnadnit podnikatelům jejich činnost. 

Předseda výboru nechal hlasovat o možnosti vystoupení víceprezidenta Hospodářské 

komory Františka Holce. 

Víceprezident Hospodářské komory František Holec upozornil poslance, že 

v současné době je 965 000 osob samostatně výdělečně činných. Velkým problémem je 

vykořisťování OSVČ agenturami práce. Současně upozornil na problém snižování stavební 

výroby. Tento problém se v nejvyšší míře projeví v příštím roce a bude mít velmi zásadní 

dopad na zaměstnanost v České republice.  

Zpravodaj navrhl usnesení: Hospodářský výbor schvaluje tisk 12. Usnesení č. 10 bylo 

přijato (15 pro).  

 

4) 

SZÚ 2009 – kapitola 349 – Energetický regulační úřad 

 

Kapitolu 349 uvedl předseda Energetického regulačního úřadu Ing. Josef Fiřt. Ve 

svém úvodním slově poslance seznámil s hospodařením ERÚ v roce 2009. Upozornil na 

vyšší částku v příjmech této kapitoly (9 mil. Kč). Příjmy jsou z vydávání licencí a jelikož 

v roce 2009 bylo vydáno několik tisíc licencí fotovoltaickým elektrárnám, došlo ke zvýšení 

příjmů ERÚ.  
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 Zpravodajem kapitoly byl poslanec Milan Urban. Ve svém úvodním slově 

konstatoval, že nemá připomínky k této kapitole.  

V obecné rozpravě vystoupil poslanec Karel Šidlo a vyjádřil stanovisko KSČM k této 

kapitole. Není žádný problém v této kapitole, standartně velmi dobře zpracovaná zpráva. 

Poslanec Pavel Hojda vyjádřil pochvalná slova k hospodaření ERÚ. Zmínil 

problematiku fotovoltaiky a její regulaci. Vyjádřil nutnost přijetí zákona, který by reguloval 

výstavbu velkých fotovoltaických elektráren, ale současně podpořil nutnost podpory malých 

fotovoltaických elektráren. 

Předseda Fiřt se vyjádřil k problematice fotovoltaických elektráren. Původní 

myšlenka byla, že fotovoltaika bude vznikat především na střechách domů. S ohledem na 

výši výkupních cen se vše dostalo někam jinam (v loňském roce bylo připojeno 400 MWh, 

v letošním roce 600 MWh). 

Licenci, kterou vydává ERÚ je nároková a při splnění všech podmínek musí 

investorovi ERÚ licenci vydat a připojit elektrárnu, pokud je volná kapacita. Kapacitu určuje 

ČEZ a EON.V loňském roce ERÚ obdržel 1200 žádostí o připojení.  

V současné době je již připraven nový zákon o výrobě obnovitelných zdrojů energie, 

který obsahuje hlavně regulaci na malé zdroje.  

Předseda Milan Urban upozornil na alarmující zvýšení cen elektřiny v příštím roce a 

apeloval na všechny členy hospodářského výboru, aby napomohli ve svých politických 

stranách udělat zásadní opatření, aby nedošlo k tak vysokému zvýšení cen elektřiny. 

Konstatoval, že hospodářský výbor projedná jakýkoliv zákon, který zabrání skokovému 

nárůstu cen elektřiny. 

Poslanec Jaroslav Plachý podpořil stanovisko předsedy výboru.  

Poslanec Karel Šidlo upozornil na přijatý zákon o obnovitelných zdrojích energie  

vznesl dotaz, kdy se tento zákon projeví v regulaci fotovoltaiky.  

Poslanec Cyril Zapletal vznesl dotaz, kolik vlastní ČEZ fotovoltaických elektráren, 

které budou připojeny do konce roku realizovány. 

Předseda Josef Fiřt v odpovědi poslanci Zapletalovi sdělil, že ČEZ v současné době 

má 50 MWh a kupuje rozpracované projekty. Do konce roku bude mít celkem cca 120 – 150 

MWh. 

Zpravodaj navrhl usnesení – HV schvaluje kapitolu 349 ERÚ. Usnesení č. 11 bylo 

přijato (11 pro, 4 se zdrželi). 

 

 

5) 

SZÚ 2009 – kapitola 374 – Správa státních hmotných rezerv 

  

 

 Kapitolu 374 uvedl předseda Správy státních hmotných rezerv Ing. Ladislav Zabo. Ve 

svém úvodním slově seznámil poslance s hospodařením úřadu v roce 2009. Úřad se řídí 

zákonem o krizovém řízení. Velkou roli hraje úřad při živelných pohromách. Zajišťuje 

veškeré nutné potřeby pro integrovaný záchranný systém. Jedná se hlavně o pohonné 

hmoty, mostní konstrukce,  ale třeba i o masové konzervy. V roce 2009 se ve velké míře 

podařilo snížit částku pohledávek po lhůtě splatnosti. Velkým problém jsou finanční 

prostředky ve výši 300 mil. Kč na skladování zásob ropy, aby byla udržena 90 denní zásoba 

v rámci energetické bezpečnosti, kterou určuje EU. Proběhlo jednání s vedením ČEPRA. 
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Jedno z řešení je odprodej ropy ve výši 4,2 mld. Kč. V tomto případě nebude dodržena 

povinnost 90 denní zásoby v rámci energetické bezpečnosti.  

 Zpravodajem byl poslanec Pavel Hojda. Konstatoval, že kapitola byla zpracovaná 

velmi kvalitně.   

 V obecné rozpravě vystoupil předseda Milan Urban. Vznesl dotaz, proč SSHR 

uskladňuje pohonné hmoty mimo území ČR (sklady Bundeswehru v SRN). Zde se jedná o 

vyvádění veřejných prostředků mimo území ČR. Vnímá to jako velký problém. Je třeba 

v tomto případě urychleně najít řešení, aby nebyly finanční prostředky vyváženy mimo 

území ČR. 

 Poslanec Jozef Tancoš – 90 denní zásoby  jedná se o závazné nařízení nebo pouze 

doporučení.  

 Předseda Ladislav Zabo – uskladnění zásob v zahraničí – důvodem je levnější 

uskladnění. Byly osloveny české firmy, ale nejlevnější nabídku měla německá firma. 

Předseda úřadu to vnímá jako problém, ale bohužel ČEPRO nereaguje na výzvu snížení cen 

za skladování pohonných hmot. Upozornil, že uskladňování v zahraničí je vcelku normální 

situace ve všech zemích EU. Celkem je v zahraničí uskladněno 9% všech zásob motorové 

nafty.  

Předseda Milan Urban navrhl doprovodné usnesení: 

 

Hospodářský výbor Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR  

ž á d á  Správu státních hmotných rezerv o zpracování informace o záměrech 

v oblasti 

skladování pohonných hmot, tak aby bylo zamezeno skladování mimo území České 

republiky. 

  

 Zpravodaj navrhl usnesení – HV schvaluje kapitolu 374 . Usnesení č. 12 bylo přijato 

(10 pro, 4 se zdrželi). 

 

 

 

6) 

SZÚ 2009 – kapitola 328 – Český telekomunikační úřad 

 

 Kapitolu 328 uvedl náměstek Českého telekomunikačního úřadu Ing. Marek Ebert. 

Ve svém úvodním slově seznámil poslance s hospodařením úřadu. Upozornil, že příjmy 

úřadu byly v roce 2009 vyšší o 40% než bylo předpokládáno. Jedná se hlavně o příjmy 

z licencí, které úřad poskytl. Výdaje byly sníženy o 18 mil. Kč a tím došlo k menším 

problémům úřadu. Tyto výdaje byly sníženy rozpočtovým opatřením. Během roku po 

dohodě s MF ČR došlo k další úpravě rozpočtu – navýšení na výdajové stránce. 

Zpravodajem kapitoly byl poslanec Jan Husák. Výroční zpráva Českého 

telekomunikačního úřadu za rok 2009 má standardní rozsah a popisuje činnosti úřadu a jeho 

aktivity dané zřizovacím zákonem č. 127/2005 Sb. o elektronických komunikacích. V roce 

2009 se úřad kromě tradičních činností zaměřil na následující tři oblasti:  

1. pokračování druhého kola analýz relevantních trhů v souladu s aktuálními 

doporučením Evropské komise i na sledování a vyhodnocování dopadů 

regulačních opatření včetně monitoringu celého trhu elektronických komunikací a 

trhu poštovních služeb, 
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2. problematika Univerzální služby s optimalizací rozsahu jejího povinného 

poskytování,  

3. systematický monitoring procesu přechodu na zemské digitální televizní vysílání. 

 

V obecné rozpravě vystoupil poslanec Karel Šidlo, který prezentoval stanovisko 

klubu KSČM. Vznesl dotaz, co v SZÚ znamená nákup služeb. Poslanec Josef Tancoš 

se dotázal na problematiku zahraničních služebních cest.  

 

 Zpravodaj navrhl usnesení – HV schvaluje kapitolu 328. Usnesení č. 13 bylo přijato 

(10 pro, 4 se zdrželi). 

 

 

 

 

7) 

Výroční zpráva Českého telekomunikačního úřadu za rok 2009 – tisk 4 

 

 Výroční zprávu uvedl náměstek Českého telekomunikačního úřadu Ing. Marek Ebert. 

Ve svém úvodním slově připomněl, že ČTÚ je regulačním úřadem. Zpráva má veškeré 

náležitosti dle příslušného zákona. Klíčové oblasti činnosti úřadu byly v roce 2009 – 

předsednictví EU, příprava komplexní novely zákona o elektronických komunikacích, 

digitalizace televizního vysílání, monitoring telekomunikačního trhu.) 

 Zpravodajem byl poslanec Jan Husák. Ve své zpravodajské zprávě konstatoval, že 

zpráva obsahuje veškeré náležitosti. 

 V obecné rozpravě vystoupil poslanec Karel Šidlo – požaduje vysvětlení financování 

univerzální služby dle zákona č. 127/2005 Sb.. 

 Náměstek Marek Ebert odpověděl na tento dotaz a vysvětlil problematiku.  

 

 Zpravodaj navrhl usnesení: HV bere na vědomí výroční zprávu ČTÚ. Usnesení č. 15 

bylo přijato (15 pro). 

 

 

8) 

SZÚ 2009 – kapitola 353 – Úřad pro ochranu hospodářské soutěže 

 

 Kapitolu 353 uvedl předseda Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže Ing. Petr Rafaj. 

Ve svém úvodním slově poslance seznámil s hospodařením úřadu. Nejvýznamnějším 

příjmem byly pokuty z porušení zákona o ochraně hospodářské soutěže ve výši 624 mil. Kč. 

Výdaje byly ve výši 122 mil. Kč. V obecné rozpravě byly vzneseny poslancem Pavlem 

Hojdou a Karlem Šidlem připomínky k výpočtům v tabulkách příjmů a výdajů. Předseda 

Ing. Petr Rafaj vysvětlil jednotlivé položky. 

 Zpravodajem byl poslanec Cyril Zapletal. V rámci podrobné rozpravy navrhl 

usnesení – HV schvaluje kapitolu 353. Usnesení č. 16 bylo přijato (11 pro, 4 se zdrželi). 
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9) 

Různé 

 

 V rámci tohoto bodu bylo hlasováno o doprovodných usneseních hospodářského 

výboru: 

Poslanec František Sivera navrhl doprovodné usnesení:  

 

Hospodářský výbor Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR  

 ž á d á  Ministerstvo průmyslu a obchodu ČR a Energetický regulační úřad o sdělení 

informace, jaká opatření jsou připraveni realizovat do konce roku 2010 v reakci na připojení 

nových zařízení fotovoltaických elektráren, s cílem minimalizovat nárůst ceny pro občany a 

podniky v roce 2011. 

 

Hlasování: 15 pro (usnesení č. 26) bylo schváleno 

 

 

Poslanec Milan Urban navrhl doprovodné usnesení: 

 

Hospodářský výbor Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR  

 ž á d á  Správu státních hmotných rezerv o zpracování podrobné  informace o 

záměrech v oblasti skladování pohonných hmot, tak aby bylo zamezeno skladování mimo 

území České republiky. 

 

Hlasování: 15 pro (usnesení č. 27) bylo schváleno. 

 

 

 

 

Čtvrtek 9. září 2010 

 

 Předseda Milan Urban navrhl projednání ustavení podvýborů hospodářského výboru 

a volbu předsedů podvýborů. 

Navrhl ustavení následujících podvýborů: 

- podvýbor pro dopravu 

- podvýbor pro energetiku 

- podvýbor pro podnikatelské prostředí 

- podvýbor pro vědu, výzkum, letectví a kosmonautiku. 

 

Usnesení: HV ustavuje podvýbory  (viz výše) – usnesení č. 22 bylo přijato (22 pro) 

 

 Dále předseda Milan Urban vyzval k podání nominací na předsedy jednotlivých 

podvýborů. Poslanec Laudát navrhl přerušení tohoto projednávání do doby, než dojde 

k politické dohodě. (hlasování: 19 pro, 3 se zdrželi) 
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10/ 

SZÚ 2009 – kapitola 327 – Ministerstvo dopravy ČR 

 

 Kapitolu 327 uvedl ministr dopravy JUDr. Vít Bárta. Ve svém úvodním slově 

upozornil, že problematika SZÚ se týká roku 2009, kdy na ministerstvu dopravy nebyl. 

Poslance seznámil se současnou situací na Ministerstvu dopravy a současně předložil 

podrobný materiál v písemné podobě (přiložen k zápisu ze 3. schůze hospodářského 

výboru). 

Zpravodajem byl poslanec František Sivera. Ve své zpravodajské zprávě uvedl, že se 

jedná o velmi kvalitní materiál, ke kterému nemá připomínky. 

V podrobné rozpravě vystoupil poslanec Petr Bendl, který požádal ministra dopravy 

o sdělení podrobností k zastavení výstavby jednotlivých staveb. Vyjádřil obavu případných 

arbitráží. Současně se pozastavil nad čerpáním fondů EU a problém kofinancování 

jednotlivých projektů. Apeloval na ministra dopravy, aby došlo ke zvýšení četnosti návštěv 

ministra dopravy v hospodářském výboru. 

V odpovědi poslanci Petru Bendlovi uvedl ministr dopravy, že postupně dochází 

k uvolňování jednotlivých staveb zastavených v tomto roce. Pro příští rok ministr dopravy 

předpokládá nedostatek finančních prostředků v SFDI.  

Předseda výboru Milan Urban upozornil, že pokud dojde ke změně rozpočtu SFDI ve 

výši 15% schváleného objemu roku 2010, je nutné schválení hospodářského výboru a 

Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. Současně upozornil ministra dopravy, že není možné 

schvalovat rozpočet SFDI dokud nebude schválen státní rozpočet pro rok 2011. 

V obecné rozpravě vystoupil náměstek hejtmana severomoravského kraje. Upozornil, 

že tento kraj je nejvíce postižen zastavením staveb v letošním roce. Poděkoval, že se podařilo 

uvolnit dostavbu 2 důležitých staveb. Výstavba dalších komunikací však zůstává zastavena.  

Poslanec Václav Baštýř upozornil, že dochází nejen k zastavení staveb, ale i zastavení 

prací na projektech a zastavení výkupů pozemků. 

Poslanec Jaroslav Plachý – termín dostavby páteřní sítě je velmi ohrožen s ohledem 

na snižování rozpočtu SFDI. Upozornil, že šetření není „ekonomické“ (velké náklady 

na konzervaci staveb, propouštění zaměstnanců stavebních firem atd.) Není možné, aby 

chyběly národní zdroje na kofinancování projektů z EU.  

Poslanec Jaroslav Plachý navrhl doprovodné usnesení: 

 

Hospodářský výbor Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR  

 ž á d á  Ministerstvo dopravy ČR o vyhodnocení dopadů úspor ve výstavbě dopravní 

infrastruktury České republiky v roce 2011 na růst HDP a na příjmy a výdaje státního 

rozpočtu roku 2011, na zaměstnanost v sektoru stavebnictví a na malé a střední podnikatele.  

 

 Termín: 10. října 2010 

 

Hlasování: 19 pro (usnesení č. 24) bylo přijato. 

 

 Zpravodaj poslanec František Sivera navrhl v podrobné rozpravě usnesení: HV 

schvaluje kapitolu 327. Usnesení č. 16 bylo přijato (15 pro, 3 se zdrželi). 
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11) 

Výroční zpráva o činnosti a účetní závěrku Státního fondu dopravní infrastruktury za rok 

2009 – tisk 37 

 

 Úvodní slovo k tisku 31 přednesl náměstek generálního ředitele SFDI Ing. Jaroslav 

Krauter. Konstatoval, že účetní závěrka a výroční zpráva byla odsouhlasena auditorem. 

V minulém roce došlo k problémům s výběrem spotřební daně (došlo ke 40% propadu 

výběru). Finanční prostředky z dálničních známek a elektronického mýta jsou plněny na víc 

jak 100%. Výdaje byly v roce 2009 plněny na 96,6%. Finanční prostředky z Evropské 

investiční banky byly čerpány v celkové výši 8 mld. Kč. 

 Zpravodajem byl poslanec František Sivera. Konstatoval, že materiál je velmi kvalitně 

zpracován. Rozpočet SFDI na rok 2009 byl nejvyšší v historii SFDI, ale bohužel dochází ke 

snižování příjmů SFDI. Projevilo se to v letošním roce a v příštím roce bude ještě horší 

situace.  

 V obecné rozpravě vystoupil předseda Milan Urban, který upozornil, že zvýšení 

spotřební daně na pohonné hmoty bylo velmi špatné rozhodnutí, neboť dochází k velkému 

snížení prodeje pohonných hmot. 

 Poslanec Petr Bendl vyjádřil souhlas s předsedou Milanem Urbanem a konstatoval, že 

je nutné, aby došlo ke snížení spotřební daně na pohonné hmoty. K tomuto se připojil i 

poslanec Pavel Hojda. Poslanec Jaroslav Plachý apeloval na zachování objemu finančních 

prostředků pro SFDI. Poslanec Václav Baštýř vyjádřil stejný názor. 

 V podrobné rozpravě navrhl zpravodaj usnesení: HV doporučuje Poslanecké 

sněmovně Parlamentu ČR schválit tisk 37. Usnesení č. 17 bylo přijato (17 pro). 

 

 

12) 

SZÚ 2009 – kapitola 375 – Státní úřad pro jadernou bezpečnost 

 

 Kapitolu 375 uvedla předsedkyně Státního úřadu pro jadernou bezpečnost Ing. Dana 

Drábová. Předsedkyně úřadu v krátkosti představila úřad a seznámila poslance s činností, 

kterou SÚJB vykonává. Celkové příjmy byly 5 503 tis. Kč. Příjmy úřadu jsou především ze 

sankčních plateb. Celkové výdaje dosáhly 406 mil. Kč. Z kapitoly je hrazen výzkum a vývoj 

v oblasti jaderné energie. SÚJB se zúčastňuje na projektech v rámci EU a odvádí finanční  

prostředky do EU. Velmi důležitou činností je krizové řízení.  

 

 Zpravodaj byl poslanec Ladislav Velebný. Konstatoval, že materiál je kvalitně 

zpracován.  

 V obecné rozpravě vystoupil poslanec František Laudát s dotazem, jaké navýšení 

zaměstnanců bude nutné v souvislosti a dostavbou JETE a rekonstrukcí JE Dukovany.  

 Předsedkyně Ing. Dana Drábová – návrh rozpočtu na rok 2011 je velmi snížen a proto 

SÚJB sdělila Ministerstvu financí, že z těchto finančních prostředků nebude možno řešit 

dostavbu JETE a rekonstrukci JE Dukovany.  

 V této souvislosti navrhl poslanec František Laudát doprovodné usnesení: 

 

Hospodářský výbor Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR v souvislosti s plány na výstavbu 

nových bloků JETE a rekonstrukce JE Dukovany 
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I. k o n s t a t u j e  potřebu v předstihu vytvořit podmínky pro rozšíření odborného, 

organizačního a ekonomického zázemí pro rozšíření činnosti Státního úřadu pro 

jadernou bezpečnost v souvislosti s nárůstem jeho činností; 

 

II. d o p o r u č u j e  vládě ČR, aby zajistila analýzu budoucích nároků, jejich 

ekonomické a věcné zajištění a připravila případnou potřebnou legislativu.  

 

Hlasování: 19 pro, usnesení č. 25 bylo schváleno.  

 

 Zpravodaj navrhl usnesení: HV schvaluje kapitolu 375. Usnesení č. 18 bylo schváleno 

(17 pro, 2 se zdrželi). 

 

 

 

 

 Předseda hospodářského výboru seznámil poslance s tím, že došlo k dohodě vedení 

hospodářského výboru ve věci předsedů podvýborů hospodářského výboru a navrhl volbu 

aklamací.  

 

Usnesení HV: 

 

Hospodářský výbor Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 

 

I. V o l í  

 

- poslance Petra  B e n d l a  předsedou Podvýboru pro dopravu 

 

- poslance  Cyrila  Z a p l e t a l a  předsedou Podvýboru pro energetiku 

 

- poslance  Jaroslava  P l a c h é h o  předsedou Podvýboru pro podnikatelské          

prostředí 
 

- poslance Pavla  H o j d u  předsedou Podvýboru pro vědu, výzkum, letectví 

a kosmonautiku. 
 

Hlasování: 

- předseda podvýboru pro dopravu Petr Bendl – 19 pro, 1 se zdržel – schváleno 

- předseda podvýboru pro energetiku Cyril Zapletal – 19 pro, 1 se zdržel – schváleno 

- předseda podvýboru pro podnikatelské prostředí Jaroslav Plachý – 19 pro, 1 se zdržel – 

schváleno 

- předseda podvýboru pro vědu, výzkum letectví a kosmonautiku Pavel Hojda – 20 pro – 

schváleno. 

Usnesení č. 23. 
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13) 

SZÚ 2009 – kapitola 344 – Úřad průmyslového vlastnictví 

 

 Kapitolu 344 uvedl předseda Úřadu průmyslového vlastnictví Ing. Josef Kratochvíl. 

Představil aktivity úřadu. Konstatoval s potěšením, že počet žádostí se v oblasti technických 

řešení zvýšil o 11%, počet žádostí o užitný vzor se zvýšil o 17%. Zvyšuje se počet žádostí o 

patentovou ochranu v zahraničí. Hospodaření bylo vyrovnané a v rámci navrženého 

rozpočtu. 

 Zpravodajkou byla poslankyně Květa Končická. V SZÚ nenašla žádné nedostatky. Je 

to velmi kvalitně zpracovaný materiál.  

 V podrobné rozpravě navrhla zpravodajka usnesení: HV schvaluje kapitolu 344.  

Usnesení č. 19 bylo schváleno (19 pro, 1 se zdržel). 

 

 

 

 

14) 

Informace o pojišťování vývozních úvěrových rizik (období leden - prosinec 2009) - tisk 3 

 

 Tisk 3 předložil generální ředitel Ing. Karel Pleva. Seznámil poslance s činností 

EGAPu v roce 2009. EGAP pojistil v roce 2009 62 mld. Kč  z objemu českého exportu. Jedná 

se o pojišťování exportu převážně investičních celků do rizikových zemí (elektrárny, 

cukrovary apod.). Výsledky roku 2009 byly rekordní.  

 Zpravodajem byl poslanec Jan Bureš. Neshledal žádné problémy v předložené 

informaci EGAPu.  

 V rámci podrobné rozpravy navrhl usnesení: HV bere na vědomí tisk 3. Usnesení č. 

20 bylo schváleno (16 pro). 

 

 

 

 

15) 

Informace o podpořeném financování za rok 2009 - tisk 2 

 

 Tisk 2 předložil náměstek ministra financí Ing. Zdeněk Zajíček. Seznámil poslance 

s činností České exportní banky v roce 2009. Celková výše úvěrů v roce 2009 dosáhla objemu 

40,8 mld. Kč. Jedná se o navýšení o 17%. Celkový zisk v roce 2009 byl 94,3 mil Kč. Lze 

konstatovat, že celkové hospodaření v roce 2009 bylo mimořádně úspěšné.  

 Zpravodajem byl poslanec Jan Bureš. K předloženému materiálu vznesl několik 

dotazů.  

 Zpravodaj v rámci podrobné rozpravy navrhl usnesení: HV bere na vědomí tisk 2. 

Usnesení č. 21 bylo schváleno (19 pro). 
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3) 

Návrh pořadu a termín příští schůze HV 

 

 

 Příští schůze hospodářského výboru proběhne dne 6. října 2010. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Cyril  Z a p l e t a l , v . r .  Ing. Milan U r b a n , v . r .  

Ověřovatel výboru předseda výboru 

 

 

 

 

 

Zapsal: Ing. Josef Vácha 

V Praze dne 15. září 2010 
 


